
Zápis a usnesení ze zasedání AS FSV UK
Datum: 6. 2. 2024 od 15:00
Místo: Hollar, místnost č. 212

Přítomni:

Za pedagogickou komoru: Mgr. Magda Pečená, Ph.D.,, Ph.D., Mgr. Eliška Ullrichová, Ph.D., Mgr.

Magdalena Mouralová, Ph.D, Dr. rer. pol. Michal Parízek, M.Sc., Ing. et Bc. Petra Koudelková,

Ph.D., PhDr. Pavel Szobi, Ph.D., PhDr. Jaromír Soukup, Ph.D.,

Za studentskou komoru: Tomáš Popov, Bc. Jan Volenec, Bc. Kristýna Sluková, Mgr. Barbora

Součková, Bc. Tomáš Košek, Gabriela Bošňáková (od 15:25), Mgr. Michael Drašar

Omluveni: prof. MgA. Martin Štoll, Ph.D., Mgr. Jakub Stauber, Ph.D., Bc. Michaela Němcová, Mgr.

Barbora Procházková, Bc. Magdalena Hynčíková, Mgr. Veronika Macková, Ph.D.

Hosté: Ing. Ondřej Blažek, RNDr. Michal Červinka, Ph.D., PhDr. Petr Bednařík, Ph.D., ocenění

Cenou za mediální výstupy za FSV UK (doc. Petr Janský, Oldřich Neumann), PhDr. Vilém Novotný,

Ph.D. (online), Ing. Pavel Kot (online)

1. Cena za mediální výstupy za FSV UK

Předsedkyně AS FSV UK Magda Pečená přivítala všechny přítomné na únorovém zasedání.

Uvedla, že prvním bodem programu je tentokrát udílení ceny za mediální reprezentaci FSV UK.

Předala slovo proděkance pro vnější vztahy Tereze Klabíkové Rábové. Ta poděkovala přítomným

oceněným - doc. Petru Janskému z IES a studentovi Oldřichu Neumannovi z IKSŽ za studentský

projekt Based – za mediální reprezentaci FSV UK. Ostatním oceněným budou ceny předány při jiné

příležitosti. Petr Janský informoval o své zkušenosti s novináři. Oldřich Neumann následně popsal

vývoj projektu Based.

2. Schválení návrhu programu a zápisu ze zasedání AS FSV UK dne 9.
ledna 2024

Magda Pečená následně představila program dnešního zasedání a zeptala se, zda jsou nějaké

doplňující návrhy do programu. Žádné nebyly. Magda Pečená vyzvala k hlasování.



Návrh programu:

1. Cena za mediální výstupy za FSV UK

2. Schválení návrhu programu a zápisu ze zasedání AS FSV UK dne 9. ledna 2024

3. Zprávy z předsednictva a komisí AS FSV UK, zprávy z AS UK

4. Informace z vedení FSV UK

5. Akreditace bakalářského studijního programu Sociologie a sociální politika

6. Novelizace Řádu studentských ombudsmanů

7. Různé

Usnesení č. 1: AS FSV UK schvaluje program zasedání dne 6. února 2024.

Pro: Pečená, Ullrichová, Mouralová, Sluková, Drašar, Parízek, Koudelková, Popov, Volenec, Košek,

Szobi, Soukup

Proti: nikdo

Zdržel se: nikdo

Usnesení bylo přijato

Zápis ze zasedání AS FSV UK ze dne 9. ledna 2024 byl rozeslán k připomínkám, jež byly následně

zapracovány.

Usnesení č. 2: AS FSV UK schvaluje zápis ze zasedání AS FSV UK ze dne 9. ledna 2024.

Pro: Pečená, Ullrichová, Mouralová, Sluková, Drašar, Parízek, Koudelková, Popov, Volenec, Košek,

Szobi, Soukup

Proti: nikdo

Zdržel se: nikdo

Usnesení bylo přijato

3. Zprávy z předsednictva a komisí AS FSV UK, zprávy z AS UK

Předsednictvo

Předsedkyně AS FSV UK Magda Pečená uvedla, že body z Předsednictva jsou součástí programu.

Jan Volenec informoval, že rozdělování studentských peněz proběhne 19. února, AS FSV UK bude

o rozdělení hlasovat per rollam. Magda Pečená požádala, aby členové a členky senátu hlasovali co



nejdříve potom, co dostanou výzvu. Tajemník AS FSV UK Jan Křovák přislíbil, že volbu per rollam

připraví.

Legislativní komise

Předseda Jakub Stauber, který je nepřítomen, avizoval, že řešili volby studentských ombudsmanů a

souhlasí s navrhovaným postupem.

Studijní komise

Místopředsedkyně StK AS FSV UK Magdalena Mouralová uvedla, že se setkali minulou středu.

Projednávali dvě akreditace, z nichž jedna je na programu nyní, druhá bude na programu za měsíc.

Druhý bod, kterému věnovali velkou pozornost, je univerzitní návrh na sladění některých oblastí,

zejména známkování zpět na hodnoty 1 až 3, respektive 4. Toto komise považuje za naprosto

nepřijatelné a jdoucí proti smyslu internacionalizace. Proděkan Petr Bednařík informoval, že proces

úpravy studijních předpisů byl zahájen v lednu, do poloviny února mají fakulty zaslat své připomínky.

Pak teprve se budou vytvářet konkrétní návrhy. Budeme komunikovat, že jsme důrazně proti. Celý

proces trvá podle proděkana Bednaříka dva roky. Host Michal Červinka připomněl, že StK zároveň

souhlasí se sjednocením, ale na A-F. Poukázal, že na FSV UK není s hodnocením A-F žádný

problém, naopak je to dobrá praxe.

(15:25 - Přišla Gabriela Bošňáková)

Komise pro rozvoj

Předseda Michal Parízek uvedl, že se komise sešla v minulém týdnu. Přivítali novou tiskovou mluvčí

Kristýnu Pružinovou. Řešili především Jinonice a oblast výzdoby. Dále se zabývali komunikací

ohledně otevření bistra v Jinonicích. Podle komise může nastat problém, protože jídlo bude jiné, než

jak bylo podle Michala Parízka avizováno (nepůjde o klasické teplé jídlo Kolejí a menz). Podle

předsedkyně AS FSV UK Magdy Pečené a tajemníka Ondřeje Blažka se nikdy o klasickém jídle

Kolejí a menz nemluvilo. Eliška Ullrichová poukázala, že se mluvilo o kapacitě 120 obědů, takže

mohla nastat miskomunikace. Podle Michala Parízka není tento stav v souladu s očekáváním. Jan

Volenec uvedl, že se počítá třeba s polévkami, což by snad mělo platit. Magda Pečená dodala, že

provoz sice zajišťují Koleje a menzy, ale nepůjde o klasické jídlo.

Komise se také zabývala tím, že na chodbách ve fakultních budovách by mohl být nějak (např. na

plakátech) prezentován výzkum, který na fakultě probíhá, aby se rozšířila jeho prezentace.



Tématem byla také personální situace v komisi – několik členů komise odchází, budou hledat posily.

Michal Parízek vyzval, aby se někdo přihlásil. Zájem projevil Tomáš Košek, hlasovat se bude v bodě

Různé.

Sociální komise

Členka komise Barbora Součková uvedla, že se množí případy, kdy se na ombudsmany obrací

studenti s prosbou o zprostředkování psychologické pomoci (v souvislosti se střelbou na FF UK).

Dále řešili klasické komunikační problémy a jeden případ šikany.

Dalším bodem byly volby studentských ombudsmanů – začala propagace, materiály jsou

distribuovány jak v ČJ, tak v AJ. Komunikace probíhá skrze OVVK, ale také skrze fakultní spolky.

Byly zvoleny volební komise a došlo k aktualizaci volebního manuálu.

Komise se také zabývala agendou well-beingu – spojili se s proděkankou Zuzanou Kasákovou,

která má tuto oblast na starost a přislíbila, že se zúčastní některého z následujících zasedání.

Ekonomická komise

Předseda ekonomické komise Pavel Szobi uvedl, že se sejdou až tento čtvrtek.

AS UK

Člen AS UK Jan Křovák připomněl, že opět rozeslal tradiční zprávu hned v den pléna, proto bude

velmi stručný. V rámci fakultního “senátorského klubu” řešili zmiňovanou ambici sjednotit

známkování na hodnoty 1-3 a shodli se, že budou důrazně proti, respektive případně prosazovat

sjednocení na A-F. V pátek proběhne volební zasedání AS UK (došlo k obměně třetiny senátu) –

obhajovat pozici předsedy už nebude prof. František Zahálka, neboť neobhájil mandát. Zatím není

jasné, kdo bude kandidovat na předsedu, do předsednictva kandiduje dr. Staša z PF UK, na

(studentského) místopředsedu pak Andrej Farkaš z MFF UK.

Rada vysokých škol



Michal Červinka informoval, že se RVŠ poprvé sešla v lednu, zástupci univerzity předtím jednali i s

paní rektorkou a dostali dílčí personální úkoly. Prof. Zahálka se stal členem předsednictva. Sám

Michal Červinka se stal členem dvou komisí, stal se místopředsedou Komise pro kvalitu vysokých

škol. Řešili bezpečnostní opatření na univerzitách. Magda Pečená dodala, že na FSV UK probíhá

audit bezpečnostních opatření. Paní rektorka podle Michala Červinky avizovala na jaře návštěvu

bezpečnostního experta na všech fakultách.

4. Informace z vedení FSV UK

Děkan FSV UK Tomáš Karásek není na zasedání přítomen. Předsedkyně AS FSV UK Magda Pečená

odkázala na zápisy z (rozšířeného) kolegia děkana.

5. Akreditace bakalářského studijního programu Sociologie a sociální
politika

Bod představil proděkan Petr Bednařík. Minule byla akreditace udělena jen na tři roky, padl totiž

požadavek, aby bylo výrazněji stanoveno, jak se tento bakalářský program odlišuje od programu

Sociologie se specializacemi. Proděkan Bednařík popsal, jaké rozdíly v programech jsou. Jde podle

něj o výraznou reakreditaci. Dodal, že v magisterském studiu je to nastaveno tak, že existuje NMgr.

Sociologie a NMgr. Veřejná a sociální politika. Dr. Vilém Novotný uvedl, že většinu věcí obsáhl

proděkan Bednařík. Obhajoval existenci programu s tím, že by možná bylo jednodušší, kdyby se

program jmenoval Sociální politika a sociologie.

Magdalena Mouralová za StK AS FSV UK uvedla, že komise našla jen drobný technický

nedostatek. Změnu názvu komise podporuje, pokud by to vyšší předpisy umožnily bez změny kódu

přiděleného od MŠMT. Michal Červinka uvedl, že by bylo dobré se zeptat, zda změna kódu je

problém i při pouhé změně slovosledu, nikoliv úplně změně názvu. Proděkan Bednařík bude věc s

rektorátem řešit.

Usnesení č. 3: Akademický senát FSV UK vyjadřuje kladné stanovisko k návrhu na prodloužení

oprávnění uskutečňovat bakalářský studijní program Sociologie a sociální politika.

Pro: Pečená, Ullrichová, Mouralová, Sluková, Součková, Drašar, Parízek, Koudelková, Popov, Volenec,

Bošňáková, Košek, Szobi, Soukup

Proti: nikdo

Zdržel se: nikdo

Usnesení bylo přijato



6. Novelizace Řádu studentských ombudsmanů

Bod představila členka SocK AS FSV UK Barbora Součková. Navrhují dvě úpravy v Řádu studentských

ombudsosob. První se týká termínu odevzdání tzv. závěrečných zpráv, v nichž mají ombudsmani a

ombudsmanky popsat svou zkušenost s výkonem funkce. Druhá změna, která je zásadní, se týká doby

trvání voleb – rozhodli se změnit formulaci, aby bylo možné zkrátit (respektive zflexibilnit) dobu voleb.

Tajemník FSV UK Ondřej Blažek uvedl, že s ním komise změny konzultovala, za což jí poděkoval.

Usnesení č. 4: AS FSV UK schvaluje úpravy v Řádu studentských ombudsosob.

Pro: Pečená, Ullrichová, Mouralová, Sluková, Součková, Drašar, Parízek, Koudelková, Popov, Volenec,

Bošňáková, Košek, Szobi, Soukup

Proti: nikdo

Zdržel se: nikdo

Usnesení bylo přijato

7. Různé

Prvním bodem v Různém je dovolba do Komise pro rozvoj.

Usnesení č. 5: AS FSV UK schvaluje členy komise pro tajné hlasování Elišku Ullrichovou, Magdalenu

Mouralovou a Gabrielu Bošňákovou.

Pro: Pečená, Sluková, Součková, Drašar, Parízek, Koudelková, Popov, Volenec, Košek, Szobi, Soukup

Proti: nikdo

Zdržel se: Mouralová, Ullrichová, Bošňáková

Usnesení bylo přijato

Usnesení č. 5: AS FSV UK schvaluje Tomáše Koška členem Komise pro rozvoj.

Pro: 14

Proti: 0

Zdržel se: 0

Usnesení bylo přijato

Michal Parízek uvedl, že by chtěl pozvat zahraniční studenty do komise a jednalo by se v angličtině.

Zeptal se, zda je možné dělat zápisy v AJ. Michal Červinka řekl, že o problém nejde, ale bylo by dobré

zápisy dělat v obou jazycích.



Eliška Ullrichová uvedla, že z rodinných důvodů rezignuje na svůj mandát v AS FSV UK a Komisi pro

rozvoj AS FSV UK. Poděkovala kolegům a kolegyním v senátu za spolupráci. Náhradnicí je Jitka

Wirthová, osloví ji předsedkyně AS FSV UK Magda Pečená.

Jan Volenec informoval o tom, že počínaje dnešním plénem začíná informování o dění v AS FSV UK

na Instagramu. O produkci a postprodukci se bude starat Kristýna Sluková. Michal Parízek se zeptal,

zda jde o nový profil. Jan Volenec uvedl, že se bude obsah vyvěšovat přes profil FSV UK. Michal

Parízek řekl, že by bylo dobré, aby senát měl nástěnku v Jinonicích. Jan Křovák se zeptal, co má dělat

s existujícím profilem Akademického senátu FSV UK na Facebooku, jestli má pokračovat v tvorbě

obsahu i tam, zda by bylo možné třeba poslat v jednotném vizuálu fotku, kterou by bylo možné k

textům, které na Facebook píše, přiložit. Kristýna Sluková uvedla, že profil na FB klidně může

pokračovat, jak to dělat s jednotným vizuálem, se určitě vymyslí.

Řešila se také tematika vízové politiky, respektive co dělat se studenty, kteří nemohli dorazit do Prahy

právě kvůli tomu, že nedostali vízum několik měsíců (tj. nejen že se nemohli fyzicky účastnit zimního

semestru, ale problém s vízem se přelévá i do letního semestru).

Michal Červinka připomněl, že akademický senát může zasedat i výjezdním zasedáním. Doporučil

plénu, aby vyrazilo někam za Prahu. Proděkan Petr Bednařík poukázal, že už od poloviny května

nebude k dispozici místnost 212. Magda Pečená uvedla, že by se mohlo jednat v budově v Opletalově

či v Jinonicích.

Mgr. Magda Pečená, Ph.D.
předsedkyně AS FSV UK

Zapsal: PhDr. Jan Křovák, tajemník AS FSV UK


